
P R O T O K Ó Ł  NR  XVI/20 
Z OBRAD XVI SESJI ZWYCZAJNEJ  

RADY GMINY PŁASKA 
Z DNIA 11 GRUDNIA 2020 R. 

 
           Obrady XVI zwyczajnej sesji, która odbyła się w trybie zdalnym, otworzyła o godz. 

14:08 Przewodnicząca Rady Gminy Alicja Polkowska (obrady sesji zdalnej odbyły się w sali 

konferencyjnej budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Płaskiej).  

Przewodnicząca Rady Gminy – Alicja Polkowska powitała wszystkich, po czym 

przekazała głos Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy – Tadeuszowi Wasilewskiemu, który w 

dalszej części poprowadził obrady. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Tadeusz Wasilewski powitał Wójta Gminy 

Płaska – Wiesława Gołaszewskiego oraz Radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie                

w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych (Abrycka A. – spóźni się), co wobec ustawowego 

składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż głosowanie odbędzie się 

imiennie, ze względu na prowadzenie sesji w trybie zdalnym. 

 

 

 Ad.2. 

            Następnie Wiceprzewodniczący przedstawił porządek obrad sesji, który przedstawiał 

się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta Gminy z okresu międzysesyjnego. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych.  

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Płaska na lata 

2020 – 2034. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Płaska na 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na okres 

powyżej 3 lat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Płaska. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2021 rok. 

14. Wolne wnioski. 



15. Zamknięcie sesji. 

 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag i w wyniku głosowania został jednomyślnie                 

14 głosami “za” zatwierdzony, po czym przystąpiono do jego realizacji. 

 

 

Ad.3.  

 Do protokołu z poprzedniej sesji radni nie zgłosili żadnych uwag i został on przyjęty 

bez czytania 11 głosami “za” i 3 głosami „wstrzymuję się” (G. Demski, M. Juszkiewicz, D. 

Kuźnicka). 

 

 

Ad. 4.  

Wójt Gminy przedstawił informację z wykonywania uchwał Rady Gminy i z pracy w 

okresie międzysesyjnym. Omówił między innymi podjęte Zarządzenia w sprawach:  

- określenia sposobu wykonania uchwał Rady Gminy, 

- zmian w budżecie Gminy Płaska na 2020 rok, 

- ustalenia dnia wolnego od pracy dla pracowników Urzędu Gminy Płaska, 

- przeprowadzenia inwentaryzacji zdawczo-odbiorczej w likwidowanym zakładzie 

budżetowym - Samorządowy Zakład Gospodarki Komunalnej w Płaskiej, 

- zmiany do przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących opracowania projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Płaska dla 23 obszarów w 

miejscowości Płaska, 

- projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2034, 

- projektu budżetu Gminy Płaska na 2021 r., 

- przyjęcia projektów uchwał Rady Gminy. 

Poinformował również, iż budżet na 2021 rok oraz Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Gminy będą podejmowane w styczniu, ze względu na brak rozstrzygnięcia dwóch złożonych 

projektów.  

 

Radna Anna Abrycka dołączyła do obrad sesji o godz. 14.17. 

W związku z czym w obradach sesji uczestniczy 15 radnych. 

 

 

Ad. 5 i 6. 

- Radna Edyta Skubis zwróciła się z zapytaniem dotyczącym zmiany Studium Uwarunkowań 

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Płaska. Studium jest ściśle związane z 

Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego. Mieszkańcy miejscowości 

Mołowiste oraz właściciele nieruchomości zainteresowani są możliwością zmiany 

przeznaczenia terenu. 

 Wójt Gminy poinformował, iż zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego 

sporządzone są na wniosek zainteresowanych mieszkańców miejscowości. Dotyczą one 

zmiany przeznaczenia terenu. W większości przypadków nie ma konieczności zmiany 

Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego.  Koszty pracowni 



architektonicznej przy zmianie planu zagospodarowania zostają pokryte przez inwestorów. 

Gmina nie posiada funduszy na kompleksową zmianę Planu Zagospodarowania i Studium. 

Zmiany wykonywane są odcinkami zgodnie z złożonymi wnioskami. Występują jednak 

formalne ograniczenia podczas zmiany planu. Na terenie Gminy Płaska odległość zabudowań 

od linii brzegowej jezior czy wód płynących wynosi 100m. W wyjątkowych przypadkach 

Sejmik Województwa Podlaskiego wyraża zgodę na udzielenie odstępstwa od tej zasady, 

aczkolwiek są to bardzo trudne sprawy. Były prowadzone rozmowy dotyczące zmniejszenia 

odległości zabudowań od linii brzegowej do 50m. Informacja przekazana z Wydziału 

Ochrony Środowiska była negatywna. Na chwilę obecną Gmina nie przewiduje zmiany 

Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Płaska oraz  

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu całej gminy. 

Osoba zainteresowana zmianą planu powinna skontaktować się z pracownikiem Urzędu 

Gminy zajmującym się planami, aby ocenić możliwość przekształcenia działki. Niektóre 

działki nie mogą zostać przekształcone, ponieważ zgodnie z obowiązującymi przepisami plan 

zagospodarowania przestrzennego w tym miejscu nie może zostać zmieniony. 

- Radny Marek Juszkiewicz zwrócił się z zapytaniem dotyczącym serwisowania 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 Wójt Gminy poinformował, iż gmina zajmuje się serwisowaniem przydomowych 

oczyszczalni ścieków do roku 2023. Dodał również, że serwisowanie oczyszczalni nie 

obejmuje napraw. Wszelkie uszkodzenia i awarie wynikające z niewłaściwego użytkowania 

naprawia użytkownik. Serwisowanie obejmuje wymianę urządzeń wypalonych w ramach 

prawidłowego użytkowania np. sprężarki, elektromagnesy. 

- Radna Aneta Tarasiewicz zwróciła się z zapytaniem dotyczącym podjęcia decyzji przez 

planistę o możliwości  zmiany przeznaczenia działki w Planie Zagospodarowania 

Przestrzennego. 

 Wójt Gminy poinformował, iż planista nie jest pracownikiem Urzędu Gminy, więc nie 

wydaje decyzji administracyjnej. Planista przed przystąpieniem do sporządzania zmian w 

Planie Zagospodarowania Przestrzennego informuje o możliwości przekształcenia działki, 

bądź braku możliwości przekształcenia, aby wnioskodawca nie ponosił kosztów prac 

planistycznych ponieważ wszelkie zmiany muszą być zgodne z obowiązującymi przepisami. 

 

 

Ad. 7.  

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią 

Prognozę Finansową Gminy Płaska na lata 2020 – 2034. Zmiana WPF związana jest z 

uaktualnieniem dokumentu oraz dostosowaniem do ostatnich zmian w budżecie. W związku z 

pandemią projekty realizowane z Białorusią zostały przesunięte na następny rok. Zachowane 

zostają wszystkie wskaźniki wynikające ze spłaty zobowiązań na cały okres obowiązywania 

WPF do 2034 roku. 

 

Radna Edyta Skubis opuściła obrady sesji o godz. 14.37 (problemy techniczne). 

W związku z czym w obradach sesji uczestniczy 14 radnych. 

 



W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt 

uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Płaska na lata 2020 – 2034, po 

czym przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XVI/141/20 została podjęta 13 głosami „za” i 

1 głosem „wstrzymuję się” (M. Juszkiewicz). 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Edyta Skubis dołączyła do obrad sesji o godz. 14.42. 

W związku z czym w obradach sesji uczestniczy 15 radnych. 

 

 

Ad. 8.  

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Płaska na 2020 rok, informując radnych, że zmiany dotyczą zwiększenia o 

kwotę 57 148,11 zł oraz na zmniejszeniu o kwotę 752 616,00 zł w planie dochodów, 

zwiększenia o kwotę 23 716,11 zł oraz na zmniejszeniu o kwotę 719 184,00 zł w planie wydatków. 

Budżet po dokonanych zmianach wynosi: dochody 13 830 037,00 zł, w tym bieżące w 

wysokości 13 308 037,00 zł oraz majątkowe w wysokości 522 000,00 zł. Wydatki ogółem 13 

340 098,00 zł, w tym: bieżące w wysokości 12 686 048,00 zł oraz majątkowe w wysokości 654 

050,00 zł. Dokonano przeniesień dochodów między działami na kwotę 500 000,00 zł i  

przeniesień wydatków w działach oraz między działami na kwotę 63 435,74 zł. Nadwyżka 

budżetu w wysokości 489 939,00 zł. zostanie przeznaczona na spłatę rat kredytów. 

Wykonanie budżetu w tym roku jest prawidłowe. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Płaska na 2020 r., po czym przystąpiono do głosowania. Uchwała 

XVI/142/20 została podjęta 13 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymuję się” (M. Juszkiewicz, E. 

Skubis).   

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 9.  

Wójt Gminy omówił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej 

opłaty.  Poinformował, iż zgodnie z ustawą system gospodarki odpadami musi się bilansować. 

Oznacza to, że koszty utrzymania systemu pokrywają w całości mieszkańcy oraz osoby 

wytwarzające odpady. W gospodarce odpadami są koszty za odbiór nieczystości przez MPO 

oraz za odbiór na instalacji w Koszarówce. W porównaniu do roku ubiegłego wzrosły koszty 

odbioru odpadów w Koszarówce na 2021 rok. Powoduje to znaczny wzrost kosztów 

utrzymania systemu gospodarki odpadami. Przedłożony projekt uchwały wprowadza 

następujące zmiany: 

- opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób 

selektywny wynosi 36 zł miesięcznie, 

- zwalnia się z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 



bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, wówczas 

stawka opłaty wynosi 26 zł miesięcznie, 

- opłaty za worek od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a 

powstają odpady komunalne o pojemności 120 l – w wysokości 12,00 zł. 

Na terenie gminy w systemie odbioru odpadów zarejestrowanych jest 1935 osób, 

zgodnie ze złożonymi deklaracjami. Przewidywane koszty na 2021 rok wynoszą ponad 770 

tys. zł. Wzrost kosztów spowodowany jest głównie wzrostem kosztów za odbiór odpadów w 

spółce BIOM. 

Od stycznia 2021 roku mieszkańcy będą oddawać odpady oznaczone indywidualnymi 

etykietami z kodem. Pojemniki czy worki bez oznaczenia nie będą odbierane. 

- Radna Edyta Skubis zwróciła się z zapytaniem dotyczącym odbioru eternitu. 

Wójt Gminy poinformował, iż czas wymiany eternitu zgodnie z ustawa powinien 

nastąpić do 2032 roku. Koszty wymiany eternitu pokrywa Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska. Co roku przyznawana jest na ten cel pula środków. Na początku roku będą 

przyznane środki, wówczas zostanie przekazana informacja. W pierwszej kolejności odbiór 

będzie u osób, które już zgłosiły odbiór. 

- Radna Edyta Skubis zwróciła się z zapytaniem dotyczącym wyników naboru złożonego 

projektu na montaż instalacji fotowoltaicznych. 

Wójt Gminy poinformował, iż wyniki naboru zostały przesunięte na miesiąc grudzień, 

w związku z panującą w kraju epidemia. Wyniki naboru zostaną przekazane uczestnikom 

projektu oraz zamieszczone na stronie urzędu. 

- Radna Katarzyna Ślużyńska zwróciła się z zapytaniem dotyczącym odbioru etykiet z kodem 

do znakowania worków i pojemników na odpady. 

Wójt Gminy poinformował, iż etykiety z kodem do znakowania worków i 

pojemników na odpady, każdy mieszkaniec oraz właściciel nieruchomości, otrzyma  pod 

koniec grudnia lub na początku stycznia. Obecnie trwają uzgodnienia odnośnie 

oprogramowania i wyboru drukarki do etykiet. Ilość etykiet, zapotrzebowanie na dodatkowe 

etykiety oraz sposób dystrybucji zostaną w ciągu kilku dni określone zarządzeniem wójta. 

Jeszcze przed świętami zostanie przekazana informacja dla mieszkańców. 

- Radny Marek Juszkiewicz zwrócił się z zapytaniem dotyczącym zwiększenia stawek opłat 

dla mieszkańców oraz zmniejszenia stawek opłat za worek od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

Wójt Gminy poinformował, iż opłata za worek od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne została zmniejszona z 16 

zł do 12 zł, ponieważ mając doświadczenie z tego roku została ona wyważona w sposób 

obiektywny. Na podstawie informacji o kalkulacji stawek opłat w roku obecnym, 

zadeklarowanych było zaledwie 1100 worków. Na rok 2021 przewidywana jest ilość około 20 

tys. worków. Z danych wynika, iż wiele osób unikało opłat z tego tytułu. Personalizacja 

odpadów pozwoli uszczelnić system. Ponadto od mieszkańców odbierane są, również odpady 

wielkogabarytowe. Koszty te zostały doliczone do stawki opłat za odbiór odpadów od 

mieszkańców. Proporcje kosztów będą na bieżąco monitorowane, aby uniknąć błędów. W 

przypadku potrzeby zmiany stawki opłat, zostaną przedstawione propozycje nowych stawek. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 



stawki takiej opłaty, a następnie radni przystąpili do głosowania, w wyniku którego 13 

głosami „za”, 1 głosem „wstrzymuję się” (E. Skubis) i 1 głosem „przeciw” (M. Juszkiewicz) 

podjęli uchwałę Nr XVI/143/20. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 10.  

Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, na okres powyżej 3 lat. Poinformował, iż dotychczasowy dzierżawca T-mobile 

zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy dla stacji bazowej w miejscowości 

Gruszki na okres 10 lat. W umowie wpisana jest waloryzacja na podstawie wskaźnika GUS. 

Zgodnie z projektem uchwały Rada Gminy wyraża zgodę na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na 

okres powyżej 3 lat. 

- Radny Grzegorz Demski zwrócił się z zapytaniem dotyczącym podwyżki opłaty dzierżawy 

na podstawie wskaźnika GUS czy też jest dobrowolność w zwiększeniu opłat. 

Wójt Gminy poinformował, iż ustalane są racjonalne stawki opłat. Zawyżone stawki 

oraz podnoszenie opłat może spowodować nawet wypowiedzenie umowy, co będzie 

skutkowało pogorszeniem usług dotyczących telefonii komórkowej na terenie gminy. Obecne 

stawki opłat obowiązujące w Gminie Płaska są bardzo korzystne w porównaniu do innych 

gmin. Operatorzy posiadają umowy dzierżawy od około 20 lat. Kwartalnie operator uiszcza 

opłatę około 3,5 tys. zł. Wskaźnik GUS wzrostu cen konsumpcyjnych jest obiektywnym 

parametrem dotyczącym weryfikacji wzrostu kosztów. Nawet w przypadku spraw sadowych 

biegli biorą pod uwagę wskaźniki GUS. Zgodnie obowiązującymi przepisami prawa Rada 

Gminy wyraża się zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości z dotychczasowym dzierżawcą. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość, na okres powyżej 3 lat, a następnie radni przystąpili do głosowania, w 

wyniku którego 12 głosami „za”, 2 głosami „wstrzymuję się” (A. Jadeszko, K. Ślużyńska) i 1 

głosem „przeciw” (G. Demski) podjęli  uchwałę Nr XVI/144/20. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 11.  

Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie zmiany zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Płaska. Poinformował, iż zmiana 

wynika z uwag przekazanych przez Podlaski Urząd Wojewódzki. Zmiana zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Płaska dotyczy 

skreślenia składu Społecznej Komisji Mieszkaniowej w uchwale, która powoływana jest 

zarządzeniem wójta. 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, a następnie radni w 

wyniku głosowania 15 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XVI/145/20 w sprawie zmiany 

zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Płaska.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

  

Ad. 12. 

 Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok. 

Poinformował, iż Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

jest dokumentem cyklicznym przyjmowanym co roku przez Radę Gminy. Program został 

uaktualniony względem roku ubiegłego. Program jest realizowany przez pełnomocnika Wójta 

ds. rozwiązywania problemów alkoholowych, Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Udział w działaniach bierze również 

Dzielnicowy, Szkoła oraz inne instytucje i organizacje z terenu gminy. 

 W związku z brakiem uwag, Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a 

radni w wyniku głosowania 15 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XVI/146/20 w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

2021 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 13. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy omówił projekt uchwały w sprawie planu pracy 

Rady Gminy na 2021 rok. Poinformował, iż w projekcie uchwały zostały określone zadania 

rady na 2021 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, a następnie radni w 

wyniku głosowania 15 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XVI/147/20 w sprawie planu pracy 

Rady Gminy na 2021 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 14. 

W ramach punktu "wolne wnioski" poruszono następujące sprawy: 

 - Wójt Gminy przedstawił komunikaty Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z 

20.10.2020 roku w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna obliczonej według średniej ceny 

drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2020 roku, która wynosi 

196,84 zł za 1 m3. W stosunku do roku ubiegłego nastąpił wzrost o 2,60 zł. Średnia cena 

skupu żyta za okres 11 kwartałów według komunikatu Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z 20.10.2020 roku będąca podstawą do wyliczenia podatku rolnego na rok 

podatkowy 2021, wynosi 58,55 zł za dt. Wzrost w stosunku do roku ubiegłego wyniósł 9 gr. 

- Radna Aneta Tarasiewicz złożyła podziękowania Sołtysowi Serskiego Lasu oraz 

Kierownikowi SZGK za remont cmentarza wojennego w Serskim Lesie.  



- Radny Tadeusz Wasilewski poinformował, iż most w Suchej Rzeczce jest bardzo stary, 

pochodzi z XIX wieku.  

Wójt Gminy poinformował, iż na najbliższym spotkaniu z Starostą Powiatu temat 

dotyczący remontu mostu w Suchej Rzeczce oraz dróg powiatowych na terenie gminy 

zostanie omówiony. 

Na koniec Wójt Gminy oraz Wiceprzewodniczący Rady złożyli życzenia w związku z 

zbliżającymi się Świętami Bożego Narodzenia oraz Nowym Rokiem. 

 

 

Ad. 15. 

Wobec zrealizowania porządku obrad i braku dalszych głosów Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy – Tadeusz Wasilewski o godzinie 15:46 zamknął obrady XVI zwyczajnej sesji 

Rady Gminy Płaska. 

 

 

Protokołowała:   

Monika Brzostowska 


